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  Z Ewangelii św. Mateusza
  Jezus opowiedział swoim uczniom tę przypowieść: „Podobne będzie królestwo niebieskie do
dziesięciu panien, które wzięły swoje lampy i wyszły na spotkanie pana młodego. Pięć z nich
było nierozsądnych, a pięć roztropnych. Nierozsądne wzięły lampy, ale nie wzięły z sobą oliwy.
Roztropne zaś razem z lampami zabrały również oliwę w swoich naczyniach. Gdy się pan
młody opóźniał, senność ogarnęła wszystkie i posnęły. Lecz o północy rozległo się wołanie:
«Oto pan młody idzie, wyjdźcie mu na spotkanie!». Wtedy powstały wszystkie owe panny i
opatrzyły swe lampy. A nierozsądne rzekły do roztropnych: «Użyczcie nam swej oliwy, bo nasze
lampy gasną». Odpowiedziały roztropne: «Mogłoby i nam, i wam nie wystarczyć. Idźcie raczej
do sprzedających i kupcie sobie». Gdy one szły kupić, nadszedł pan młody. Te, które były
gotowe, weszły z nim na ucztę weselną, i drzwi zamknięto. Nadchodzą w końcu i pozostałe
panny, prosząc: «Panie, panie, otwórz nam!». Lecz on odpowiedział: «Zaprawdę, powiadam
wam, nie znam was». Czuwajcie więc, bo nie znacie dnia ani godziny”. †  Mt 25, 1–13      

  CZUWAĆ, CZYLI BYĆ CZŁOWIEKIEM SUMIENIA 
    Prawdziwy smutek to nie moment powrotu do domu, w którym nikt na ciebie nie czeka, tylko
chwila, kiedy niczego już nie oczekujesz od życia. Gdyż czekać to znaczy czuć smak życia.
    Chrystus nakazywał: „Czuwajcie, bo nie znacie dnia ani godziny”. Warto podkreślić, że
czuwanie nie jest zwykłym czekaniem. „Czuwam” oznacza, że staram się być człowiekiem
sumienia, którego nie zagłuszam i nie zniekształcam, dobro i zło nazywam po imieniu. W
dzisiejszym świecie ludzie szybko tracą zapał, gubią nadzieję, która ma rozpalać w duszy ogień
wiary. Dzieje się tak, ponieważ nie potrafią czuwać.
    Jednak również w tych czasach duchowych trudności my jako chrześcijanie powinniśmy
budować Królestwo Chrystusowe i być płonącymi lampami, świadczącymi o znaku naszego
wewnętrznego przygotowania do wieczności. Potrzebujemy do tego mądrości, którą mamy
czerpać ze Słowa Bożego. Właśnie ono daje nadzieję oraz radość z życia w wierze i zgodzie z
nauką Chrystusa.
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